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Voorwoord

Dit boek gaat over het Nederlands voetbalelftal en enkele 

momenten uit mijn persoonlijke leven rond wedstrijden 

tijdens de Europese- en Wereldkampioenschappen (hierna 

afgekort weergegeven als EK en WK). Op basis van 

vergelijkbare eigenschappen van de Nederlandse nationale 

elftallen die ik gezien heb, onderscheid ik in dit boek 

bepaalde voorwaarden voor het Nederlands elftal om een 

toernooi te winnen. Vervolgens heb ik gemotiveerd waarom 

ik denk dat niet aan deze voorwaarden wordt voldaan voor 

het EK 2021, maar wel voor het WK in 2022. Uiteraard hoop 

ik dat ik het fout heb wat betreft het EK 2021. Ik kijk erg uit 

naar de wedstrijden op het toernooi en heb sterk het 

vermoeden dat het deze keer in ieder geval de start is van 

iets positiefs. 

Mijn doel was niet om tot een conclusie te komen over hoe 

een winnend voetbalteam er in het algemeen uit zou kunnen 

zien, alleen hoe een winnend Nederlands elftal eruit zou zien. 

Al is het onvermijdelijk dat de meeste voorwaarden ook voor 

andere voetbalteams gelden. Het Nederlands elftal is echter 

het enige team waar ik in geïnteresseerd ben, omdat ik in 

Nederland ben geboren, opgegroeid en ik al hun wedstrijden 

tijdens toernooien gezien heb. Ik ben emotioneel betrokken 

en denk ook echt dat de Nederlanders in 2022 voor het eerst 

wereldkampioen worden. Dat ze hierbij niet afhankelijk zijn 

van de andere voetbalelftallen, heb ik geprobeerd toe te 

lichten. Al begrijp ik dat je hier wat kritisch tegenover staat. 

Waarom dit boek? Het Nederlandse voetbal is iets wat ik 

interessant vind om over te praten en over te schrijven. Ik 

herinner me met veel plezier enkele van de belangrijke 

wedstrijden die we hebben gespeeld en een gevoel van trots 

dat het me heeft gegeven. Ik heb ook het geluk gehad een 
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tijdje in het buitenland te hebben gewoond. Vaak vragen ze 

daar ‘waar kom je vandaan’ en bij het antwoord krijg je 

meestal te horen ‘Johan Cruijff’ of ‘Marco van Basten’, of 

‘Ruud van Nistelrooij’, of ‘Ajax’, en je hebt dan iets om over te 

praten. De laatste is niet mijn favoriete associatie, maar ik 

kan het wel begrijpen. 

Dit gevoel van trots heb ik de afgelopen zeven jaar enigszins 

gemist. Het is de laatste twee jaar weer wat teruggekeerd, 

ook door de plek in de finale van de Nations League in 2019. 

Die League is zeker een goede uitvinding in de plaats van 

vriendschappelijke wedstrijden, maar ik zou willen dat ze de 

regels net wat ingewikkelder hadden gemaakt. 

We verloren de finale van Portugal, dat langzaamaan onze 

belangrijkste aartsvijand is geworden. Dit is natuurlijk 

onaanvaardbaar; deze plek moet gereserveerd blijven voor 

de Duitsers. Laten we – je zult me dit woord ‘we’ vaker zien 

gebruiken, enkel als Oranje heeft verloren is het uiteraard ‘ze’ 

– alsjeblieft deze Portugezen verslaan de volgende keer dat 

we ze ontmoeten, zodat de Duitsers hun erepositie kunnen 

heroveren. Met sommige tradities moet je niet rotzooien.

Hoe dan ook, tijd om weer trots te zijn en voor alle 

voetballiefhebbers in de wereld om Nederlanders te 

associëren met ‘van Dijk’, ‘de Jong’, of ‘Memphis Depay’ of 

simpelweg ‘wereldkampioen’. Ook een beetje hoop en 

positiviteit in het algemeen zou geen kwaad kunnen. 

Ik heb niet alleen alle wedstrijden van het Nederlands elftal 

bekeken, maar ook de televisieprogramma's die eromheen 

gemaakt werden. Over voetbal praten is voor mij bijna net zo 

interessant als het kijken naar de wedstrijd zelf. Mijn 

favoriete programma is Veronica Inside. Het heeft de perfecte 

formule om over voetbal te praten in een café-achtige setting, 

gecombineerd met wat humor en hier en daar een aantal 
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serieuze onderwerpen. In mijn droom heeft Johan Derksen 

dit boek in het programma besproken (ja, ik heb wel eens last 

van hoogmoedswaanzin): ‘Nietszeggend, schijtlollig boekje, 

met weer zo’n meninkje van iemand die niet weet of er zand 

of lucht in een bal zit. Ik besteed liever tijd met mijn vrouw 

dan dat ik dit lees. Mijn advies is... kopen!’ Wat is het toch een 

vat vol tegenstrijdigheden, maar ja, als Johan het kopen 

aanbeveelt...

Dit boek bevat een aantal van mijn herinneringen en ik heb 

zeker wat betreft voetbal geprobeerd alle feiten te checken. 

Het is in chronologische volgorde geschreven, met hier en 

daar een terug- en vooruitblik. Ik ben begonnen in 1986, 

omdat het voetbal toen voor mij begon. De toernooien van 

1974 en 1978 komen niet aan bod, hier is ook al genoeg over 

geschreven. Verder heb ik half mei 2021 gepubliceerd. Hier 

en daar heb ik dus wat aannames moeten maken, 

bijvoorbeeld over de definitieve selectie van het Nederlands 

elftal voor het EK.

Het is voornamelijk voor voetballiefhebbers geschreven, net 

als ik. Uiteraard kan het ook gebruikt worden om Nederlands 

te leren, of om kennis te maken met de Nederlandse 

(voetbal)cultuur. Ik heb met opzet geen namen genoemd, 

maar ik neem aan dat familie en vrienden zich zullen 

herkennen in een aantal persoonlijke ervaringen. Ook heb ik 

geprobeerd niet teveel in detail te gaan over mijn 

persoonlijke leven. Het gaat vooral om het voetbal en het 

Nederlands elftal in het algemeen. 

Tot slot heb ik mijn eerste boek met veel plezier geschreven. 

Hopelijk geniet jij ook van het lezen!


